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КОГНИТИВНЫЕ НАУКИ И СОВРЕМЕННАЯ ЭПИСТЕМОЛОГИЯ 

 

И.Ф. Водяникова  

 

Прослежена история становления когнитивной науки. Традиционно познавательная проблематика 

была предметом философии, где сформировались гносеологические направления, абстрактно-

умозрительно решающие познавательные проблемы. На рубеже XIX–XX вв. становится понятным, что 

познавательная деятельность должна быть предметом науки. Такой наукой стала когнитология,  

прошедшая противоречивый путь в своем становлении к сегодняшним достижениям наук, которые стали 

основанием современной эпистемологии. 
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I.F. Vodyanikova 

Cognitive sciences and modern epistemology 

It is traced the history of the formation of cognitive science. Traditionally, cognitive problems were the subject 

of philosophy, which formed the epistemological direction, abstract, speculative solving of cognitive problems. At 

the turn of the XIX-XX centuries it was clear that cognitive activity should be the subject of science. This science has 

become cognitive science, held a controversial way in its formation to today's scientific achievements, which 

became the basis of modern epistemology. 
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